
 

Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr VIII/2024 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 19 grudnia 2024r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.  

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2024 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:44 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

   

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył ósme posiedzenie Rady Gminy, 

ósme tegoroczne. Wyjaśnił, iż jest to jedna z ważniejszych sesji w roku, ponieważ będą się 

zajmować planowaniem budżetu na 2025r. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (1) 

Piotr Kwaśniak 

 



 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 

Radnych udział w obradach bierze 14 Radnych. 

  

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem każdy z Radnych miał doręczony 

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać głos 

w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale  

Nr LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 

rok.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/276/2022 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 25marca 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki 

 i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Waśniów na lata 2022-2025     

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/110/2020 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 11 lutego 2020 roku w sprawie wyboru metody oraz ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłat. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów  na lata 2025 - 2028.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2025 rok 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad. 

 Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie, 14 głosów za. 

  

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 Przewodniczący wyjaśnił, iż protokół był zwyczajowo wyłożony na godzinę przed 

rozpoczęciem Sesji, dodatkowo można było się z nim zapoznać w Sekretariacie obsługi Rady. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej 

sesji. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

Przewodniczący powitał zaproszonych gości:  Wójta Krzysztofa Gajewskiego, Skarbnik  

Bogumiłę Bugaj, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Janinę Kamińską,  Sekretarz 

Joannę Zajączkowską, kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Barbarę Kozłowską,  dyrektor 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu, Panią Marzenę Karcz, kierownik Centrum Usług Wspólnych, 

Iwonę Wiśniewską, Zastępcę komendanta Hufca ZHP Ostrowiec,  Jakuba Mazurka oraz koleżanki 

i kolegów radnych. 

 

5.  Informacja Wójta o działaniach między sesjami 

Przewodniczący poprosił Wójta o zabranie głosu, a następnie  akces do zabrania głosu w tym 

punkcie zgłosił Komendant Hufca ZHP. 

Wójt Krzysztof Gajewski poinformował o działaniach między sesjami:  

- podziękował mieszkańcom za wsparcie zbiórki zboża (prawie 90t) dla poszkodowanych  

w gminach Nagłowice i Słupia Jędrzejowska.  

- rozstrzygnęli przetarg na gospodarowanie odpadami, przetarg musi się uprawomocnić. Zgłosiły 

się 2 firmy: Przedsiębiorstwo Komunalne Fart i Remondis.  



 

- bon energetyczny: Wójt podziękował pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

złożono 880 wniosków o wypłatę bonu energetycznego  

- statuetka dla Wójta „Przyjaciel Świętokrzyskiego Parku Narodowego” w podziękowaniu za 

pomoc, za wszystkie działania Związku Gmin Gór Świętokrzyskich i gminy 

- posiedzenie Izb Rolniczych w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Omawiano sprawy dotyczące 

otoczenia, rolnictwa; byli przedstawiciele wszystkich instytucji związanych z rolnictwem.  

- posiedzenie Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego dotyczącego środków 

pomocowych, środków KPO, środków wspierające zakres pomocy społecznej.  

-  akcja  Radia Ostrowiec „Gwiazdki Moc”, licytowana rycina, kalendarz i kubeczek, W programie 

wystąpiły dzieci ze świetlicy środowiskowej z Waśniowa. Wylicytowano gadżety za 1500 zł. 

Pieniądze zbierane na wakacyjny wyjazd dla dzieci z terenu powiatu, które mają trudną sytuację 

rodzinną. Wójt chce, żeby kilkoro dzieci z terenu gminy też wyjechało na wakacje 

- rozświetlenie choinki ze świętym Mikołajem.  

- Kiermasz świąteczny. Wójt podziękował pracownikom Gminnego Ośrodkowa Kultury i Sportu. 

W kiermaszu uczestniczyły wszystkie szkoły z terenu gminy, świetlica środowiskowa z Waśniowa, 

przedstawiciele indywidualni, Zespół „Miniaturka” oraz Koła Gospodyń Wiejskich w tym 

nowoutworzone koło „Słowianinie” oraz Jeżowianki, Sami Swoi, Seniorki, Witosławianki  

- odbywają się spotkania wigilijne m.in. z Seniorkami oraz w Klubie Seniora  

- odbyły się spotkania w szkołach w Mominie i Waśniowie z Tadeuszem Kurkiem nagrodzonym 

najwyższym odznaczeniem Orderem Polonii za prace związane z promowaniem Polski, stolic 

Polski, jak i osób zasłużonych dla ojczyzny w Polonii na wszystkich kontynentach świata.  

- nowy samochód dla OSP Garbacz, jutro o 9 odbiór samochodu uzbrojonego z firmy Stolarczyk 

w Kielcach  

- droga w Milejowicach – zakończenie inwestycji, rozliczona i zapłacona po odbiorach 

technicznych. 

- droga w Pękosławicach. – zakończenie inwestycji. Wykonawca uwzględnił uwagi gminy.  

- remont drogi powiatowej Momina – Waśniów. Wszystkie uwagi zgłoszone dotyczące przebiegu 

trasy i uzupełniania poboczy kruszywem, wszystkie zjazdy. Cały ciąg położony warstwą ścieralną,  

- remont drogi w Garbaczu. Odcinek odebrany, zapłacony 

- remont drogi powiatowej Czajęcice – Dobruchna, odbył się odbiór techniczny był. Jest tam 7 

drobnych usterek, uzupełnień do. odbiór około 20, 30 stycznia następnego roku. 

- modernizacja oświetlenia; prawie 80% oświetlenia już zrealizowanego. Po wykonaniu zostanie 

skonfigurowane oświetlenie, wydłużone: od zapadania zmierzchu do godziny 12:00 i rano od 

godziny 4:00 z minutami do rozjaśnienia. Z tego programu nie można zakładać nowych lamp. Wójt 

poinformował, iż wpłynęło 8-9 wniosków na rozbudowę oświetlenia lub uzupełnienie oświetlenia 

w niektórych miejscowościach.  

- zajęcia w świetlicach środowiskowych; jest bardzo duże zainteresowanie. Odbywają się m.in. 

zajęcia: artystyczne, sportowe, angielski, matematyka, informatyka.  Program trwa 2 lata; do 2 

szkół trafiły pomoce dydaktyczne za 800 000zł.  

- Modernizacja infrastruktury wodociągowej. zakończono odbiory końcowe; wszystkie urządzenia 

wymienione na energooszczędne.  



 

Wójt dodał, iż mimo instalacji fotowoltaicznych bardzo dużo płacą za energię.  

- zbiornik w Waśniowie: firma zakończyła doświetlenie zbiornika po tzw. strefie obejścia. Woda 

napływa, mnichy przelewowe z jednej i z drugiej strony, również rów opaskowy z Węgierką daje 

napływ wody. Nie powinniśmy się martwić, że ten zbiornik się nie napełni wodą. 

- gospodarka odpadami, postęp prac na PSZOK 

- budowa hali sportowej: dogrywane sprawy z Sanepidem. Odbyło się spotkanie ze Strażą, 

Urzędem Dozoru Technicznego i szereg innych rzeczy, których wymagają prace końcowe. Firma 

formalnie chce zgłosić ten obiekt już do odbioru. Prawdopodobnie  będzie to się działo w styczniu.  

- budowa świetlicy w Sarniej Zwoli - postęp prac. 

- spotkanie samorządowców z Wojewodą oraz współpracującymi instytucjami 

- renowacja kaplicy na Górze Witosławskiej - odtworzona, odebrana, uregulowana. Środki 

przekazano z początkiem tego tygodnia, 250 000 zł. 

Wójt poinformował, iż Nadleśnictwo Łagów, Gmina Waśniów oraz zespół Inula zapraszają na 

koncert kolęd dla „Ludzi gór i lasów”, który odbędzie się 28.12 w sobotę o godzinie 14:00, a Górze 

Witosławskiej.  

- we wszystkich szkołach na terenie gminy odbył się Międzynarodowy Dzień Tolerancji; zajęcia 

odbywały się przy udziale również Samorządu Gminy Waśniów.  

- 34 uczniów z klas 2. i 3. w Mominie uczestniczyło w zajęciach powszechnej nauki pływania. 

Zajęcia odbywały się 2 razy w tygodniu od miesiąca września do końca listopada. Zajęcia 

współfinansowane ze Szkolnego Związku Sportowego i częściowo z Urzędu Kultury Fizycznej  

i Urzędu Marszałkowskiego. 

- MOF Miejski Obszar Funkcjonalny; przyznano gminie kwotę finalną: 2 264 000 z na strefy 

związane z działalnością turystyczną. Pieniądze są do wykorzystania przez gminę, będą decydować 

i przyjmować rozwiązania w nowym roku. 

- Wójt wystąpił do Komendanta Wojewódzkiego PSP o przekazanie samochodu Nissana Navary 

dla OSP Waśniów, ponieważ samochód, Ford Transit, ma 22 lata, był 2 razy zanurzony podczas 

powodzi.  

- Gmina jest na 6 miejscu na liście rezerwowej na środki pozyskiwane na przeciwdziałanie klęskom 

żywiołowym. Być może uda się dostać z listy rezerwowej, jeżeli będą uruchomione środki  

w Urzędzie Marszałkowskim do kolejnej edycji. To prawie 95% środków pokrycia, 5% dokładają 

gminy.  

- zawieszony program „Czyste Powietrze”, ma ruszyć w kwietniu lub maju następnego roku na 

nowych zasadach. 

- nie ma odpowiedzi, co będzie dalej z utylizacją azbestu i jak będą wyglądać sprawy opon 

ponadgabarytowych. Domagają się aby ten proces mógł być wspomagany przez samorządy, bo jest 

ich bardzo dużo szczególnie w gminach wiejskich.  

- otworzyli przetarg na prace restauratorskie na krzyżach, przydrożnych kapliczkach. Zgłosiło się 

5 firm. Weryfikują dokumentację, która jest zgłoszona przez komisję przetargową. Przetarg 

podzielono na części ze względu na materiał, z którego są wykonane kapliczki  

- Wójt poinformował o tematyce ochrony ludności, obrony cywilnej, która będzie dość istotna. 

Muszą być przygotowani do ewentualnych, działań, które będą musiały być realizowane. Każdy  



 

z samorządowców musi być przeszkolony do prowadzenia problematyki związanej z ochroną 

ludności, powiadamiania, zarządzania, kierowania itd. Będą tworzone w poszczególnych 

jednostkach tak zwane zastępcze miejsca dla obsług. To bardzo duży program, który będzie 

obligował wszystkie. 

- Wójt przedłożył radnym informację o drogach: w Stryczowicach - odcinek od granicy gminy  

z Bodzechowem do miejsca, w którym jest obecny asfalt. To jest właściwy przebieg drogi, który 

jest już poprawiony, bo droga przechodziła kiedyś przez budynki gospodarcze; droga  

w Śnieżkowicach o długości 160 m: 4 budynki, 4 zagospodarowania i dojazd do gruntów rolnych. 

- Wójt uważa, że wniosek, który był kierowany  do samorządów, będzie podlegał obróbce przez 

Konwent wójtów, burmistrzów a później wystąpią do wszystkich jednostek samorządowych po to, 

aby poprzeć tę inicjatywę, aby Komisja Europejska nie likwidowała obecnych 530 programów 

regionalnych czy operacyjnych, które bardzo mocno wpisują się w politykę regionalną. Komisja 

Europejska chce wprowadzić i stworzyć 27 programów krajowych, żeby środkami zarządzano 

centralnie.  

- otrzymali zapewnienie od pana Wicestarosty, że spotęguje temat utrzymania prawidłowego dróg 

powiatowych. Przekazane Telefony, zostały przekazane wszystkim sołtysom. Będą to wszystko 

monitorować. 

Na tym Pan Wójt zakończył informację na  temat działalności między sesjami.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję panu Wójtowi, za sprawozdanie o 

wydarzeniach, które miały miejsce między ostatnią sesją a dniem dzisiejszym. Co prawda ja nie 

jestem adresatem ani statuetki, ani dyplomu ze strony Świętokrzyskiego Parku Narodowego, ale 

mam prawo do komentarza. I chciałem to skomentować, że jednak z tyłu głowy cały czas mamy 

pamięć o usiłowaniu wydzielenia prastarej Puszczy Jodłowej na Świętym Krzyżu, która to 

puszcza stanowi dobro narodowe. I te figurki na pewno nie zatrą tego złego wrażenia, które 

niemniej pozostało.  

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Zastępcę Komendanta Hufca ZHP Ostrowiec, Pana 

Kubę Mazurka. Proszę. 

Zastępca Hufca ZHP Ostrowiec Jakub Mazurek: Serdecznie dziękuję za możliwość 

przekazania w tym miejscu Betlejemskiego Światła Pokoju. Betlejemskie Światło Pokoju, które 

dotarło do nas z Betlejem, co prawda rok temu z tego względu, że w Jerozolimie panuje obecnie 

konflikt zbrojny, Austriacy przez cały rok przetrzymywali ogień z Groty Narodzenia Pańskiego u 

siebie i dzięki skautom słowackim 15 grudnia otrzymaliśmy ten oto ogień z rąk naczelniczki 

Związku Harcerstwa Polskiego. Związek Harcerstwa Polskiego od 1991 r. przekazuje ten ogień. 

W tym roku hasło „Kochaj czynem”, „Kochaj czynem” bardzo pięknie wpisuje się w działania 

gminy, w działania pomocowe, które były realizowane w tym roku. Dlatego w tym miejscu 

również chciałbym wszystkim Państwu złożyć w imieniu całej Komendy Hufca życzenia zdrowia, 

bliskości wszystkich bliskich, a także żebyście wszyscy mogli spotkać się w ciepłym zakątku 

domowym przy wigilijnym stole.  

 

Zastępca Hufca ZHO Ostrowiec przekazał na ręce wójta i przewodniczącego  

i wiceprzewodniczącej Rady Gminy Betlejemskie Światło Pokoju.  



 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 – 2028 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały był szeroko omawiany na komisjach 

tematycznych. Pani Skarbnik w sposób zrozumiały wyłuszczała subtelności, jeśli chodzi  

o dziedzinę finansową. Zapytał czy ktoś z obecnych chciał zabrać głos. Zgłosiła się pani Skarbnik 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Przedłożyliśmy 3 projekty uchwał dotyczące jeszcze roku 2024. 

Zmiany w WPF-ie, wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na śmieci, gdzie zwiększa się kwota  

o 14 540 zł. Również przesuwamy środki z Polskiego Ładu w kwocie 2 490 000 zł na 2025 r, to 

jest na halę sportową w Boleszynie, ponieważ realizacja umowy jest do 9 stycznia i płatności będą 

w roku 2025. Chociaż przy planowaniu, jakie na rok 2024 zakładaliśmy, wykonawca deklarował, 

że zadanie będzie zrealizowane do połowy grudnia. Jednak zgodnie z umową jest do 9 stycznia  

i dopiero będzie, trwają przede wszystkim prace odbiorowe. Następnie przesuwamy środki  

w kwocie 9 811,20 zł – to są środki „Ciepłe mieszkanie”, gdzie beneficjentem są osoby fizyczne. 

W Mirogonowicach wystąpiliśmy z wnioskiem o płatność do Wojewódzkiego Funduszu i również 

ze względu na procedury sprawdzające realizacja będzie prawdopodobnie w styczniu przyszłego 

roku. Wpłynęła druga transza środków na Cyberbezpieczny samorząd w kwocie 369 000 zł  

i ogółem dofinansowanie na to zadanie będzie 528 501 zł.  

Trzecia uchwała to jest dotacja dla powiatu na przewozy autobusowe, gdzie planowaliśmy  

w budżecie na przyszły rok 115 000 zł. Wyszło nam 108 000, więc jest też projekt uchwały  

o udzieleniu pomocy finansowej dla powiatu na przewozy autobusowe. Uprzejmie proszę  

o podjęcie przedłożonych projektów. Dziękuję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 



 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok 

Przewodniczący poinformował, iż uchwały były szeroko omawiane na komisjach 

tematycznych a pani Skarbik przed chwilą wyjaśniła uchwałę. Przewodniczący zapytał czy ktoś 

chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego 

Przewodniczący wyjaśnił, iż również szeroko omawiali go na komisjach tematycznych. 

Zapytał czy ktoś chciała zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały 

pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/276/2022 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25marca 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu 



 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Waśniów na lata 2022-2025 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały również szeroko omawiali na komisjach 

tematycznych. To jest planowanie wydatkowania funduszy z tak zwanego funduszu kapslowego z 

terenu Gminy Waśniów. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłosił się Pan Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, tak jak mówiliśmy na 

komisjach, przypomnę, że wszystkie sugestie, wnioski, które były kierowane do dyrektorów szkół 

od jednostek organizacyjnych, są uwzględnione w tym preliminarzu wydatków na poszczególne 

sekwencje, związane z tą problematyką, w formie dotacji czy w formie zwiększenia środków na 

chociażby porady czy specjalistyczną pomoc psychologiczną, jak i prowadzonych przez biegłych 

uzależnień również badań z tym związanych. Myślę, że wszystkie te pozostałe kwestie, które są 

tutaj przypisane kwocie 170 000, rozbite są na poszczególne działania, które są kontynuowane,  

i się sprawdzają. Chcemy, aby te rzeczy były dalej w jakimś profilu prowadzone. Po uzgodnieniu 

tutaj z psychologami, z pedagogami szkolnymi, z dyrektorami szkół myślę, że ten program jest 

przygotowany na miarę naszych możliwości. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/276/2022 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 25marca 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów na 

lata 2022-2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/110/2020 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 11 lutego 2020 roku w sprawie wyboru metody oraz 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

opłat 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten temat szeroko również omawiali na komisjach tematycznych 

z uwagi na to, iż skończył się czasokres poprzedniej umowy o wykonanie zagospodarowania 

odpadami, była konieczność rozpisania nowego przetargu. Przewodniczący poprosił Pana Wójta o 

zabranie głosu.  



 

Wójt Krzysztof Gajewski: Analizę szczegółową robiliśmy do momentu składania czy złożenia 

ofert przez wykonawców, bo to uzależnia potem cały tryb postępowania. Wiemy, ile mamy 

gospodarstw, osób. Wiemy, że mamy sposób naliczania od osoby, w związku z czym wiemy, jaka 

kwota po przetargu. W zasadzie  nie jest to duża różnica, bo pierwsza oferta jest na kwotę 22 

014 000zł, druga jest o 3000 zł więcej, więc ta kwota 3000 zł z haczykiem nie robi tu jakiejś 

większej różnicy w tej kwocie 2 mln. Pamiętajmy, że te 2 014 000 zł są na okres 2 lat. Mieliśmy 

stawkę 16 zł od gospodarstwa, jeżeli ktoś miał kompostownik, jeżeli nie było kompostownika, było 

16,50 zł i jeżeli ktoś nie segregował, płacił podwójną stawkę, czyli 33 zł. Była to jedna  

z najniższych stawek nie tylko w naszym regionie, ale w województwie. Pamiętajmy, że trudno 

porównywać jest gminę miejską, miejsko-wiejską, wiejską, ponieważ w mieście jest układ 

mieszkania blokowego i tam śmieci wywożone są cyklicznie 2, 3 razy na miesiąc. U nas 

ustaliliśmy, że w okresie od kwietnia do października mamy jeden wywóz, bo analogicznie 

patrzyliśmy, czy te pojemniki są zapełnione, czy się sprawdza ta gospodarka odbierana  

w poszczególnych miesiącach, również letnich. Doszliśmy do wniosku, że przez cały rok 

obowiązuje wywóz jednorazowy miesięczny, oczywiście w poszczególnych sekwencjach tak że 

zmieszane mamy raz, mamy papier i biodegradowalne osobno, szkło osobno, plastik osobno  

i ponadgabarytowe 2 razy w roku, łącznie z oponami i z gospodarstwem AGD, RTV itd. Analizując 

tę stawkę, którą mamy, nową przez ilość odbiorców i przez kwotę, która na razie jest utrzymywana 

przez operatorów na wysypiskach śmieci, jest uzależniona praktycznie stawka finalna. Jeżeli przez 

rok albo dwa, chociaż to jest trudne do dzisiaj do przeanalizowania, ze względu na inflację, ale po 

przeanalizowaniu tych dokumentów, jak również analizy ilościowej, jakościowej, odbieranych 

odpadów, nasza stawka będzie wynosić, tak jak mówi propozycja w uchwale, 18 zł dla tych, którzy 

mają kompostowniki, 18,50 dla tych, którzy nie mają kompostowników i 37 zł za zmieszane, jeżeli 

ktoś nie będzie segregował. To jest to, co robimy na dzisiejszy czas i po tzw. kosztach, czyli 

obsługa łącznie z całą tą buchalterią związaną właśnie z informacją, również z całą tą analityką 

taką śmieciową, czyli segregacja odpadów określona, parametrów procentowych poszczególnych 

itd., po to, żebyśmy nie musieli potem płacić kar środowiskowych, ale to jest zadanie również dla 

wykonawcy, jak i dla nas, bo musimy prowadzić profilaktykę informacyjną, aby było jak najmniej 

odpadów zmieszanych, bo zmieszane odpady są najdroższe, w związku z czym segregacja 

odpadów to jest spadek o prawie 50% kosztów związanych z odpadami zmieszanymi albo, inaczej 

mówiąc, niekontrolowanymi. W związku z czym myślę, że analizując, jakie są ceny  operatorów 

w poszczególnych gminach, to ta nasza kwota przy tym wzroście o 2 zł, daje nam też taką cenę  

i kwotę, która jest jedną z najniższych, bym powiedział, w regionie. I myślę, że to daje nam 

gwarancję i zabezpieczenie również ciągłości, jak i tutaj jakichś niedoborów finansowych, aby 

utrzymać ten poziom finansowania i utylizacji odpadów. Tak bardzo ogólnie, chyba że będą jakieś 

pytania. Mówiliśmy na komisjach szczegółowo, analizowaliśmy, porównywaliśmy stawki, 

patrzyliśmy również, czy jest możliwość utrzymania kwoty opłaty środowiskowej. Ale to nie jest 

zależne od nas. To, co dzisiaj mamy i bazujemy na dzisiaj, tak to mniej więcej wygląda i myślę, że 

tu żadnych niespodzianek na tym etapie nie powinno być.  

Przewodniczący podziękował, zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały  pod głosowanie.  



 

 Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/110/2020 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 11 lutego 2020 roku w sprawie wyboru metody oraz ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłat 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2025 – 2028 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Przechodzimy do procedowania najważniejszych 

projektów uchwał, jeśli chodzi o plan działania na 2025 r. Najlepiej jest dobrze zaplanować, aby 

później efektywnie działać. Zgodnie z procedurą i obowiązującymi przepisami w dniu 6 listopada 

2024 pismem Pan Wójt Krzysztof Gajewski na Biuro Rady Gminy w Waśniowie przedłożył 

Zarządzenie Nr 177/2024 w sprawie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2025–2028, Zarządzenie Nr 178/2024 w sprawie projektu uchwały uchwalenia 

budżetu Gminy Waśniów na 2025 r., projekt uchwały w sprawie WPF gminy na 2025–2028 wraz 

z załącznikami od numeru 1 do numeru 3, projekt uchwały budżetowej na rok 2025 wraz  

z załącznikami od numeru 1 do numeru 17, uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej na 2025 

r. celem podjęcia stosownych uchwał. Te projekty uchwał zostały również i cały budżet, plan został 

przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. Dnia 25 listopada 2024 r. na biuro 

Rady Gminy Pan Wójt przedłożył uchwały: 

- Uchwała Nr 105/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

z dnia 21 listopada 2024 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Waśniów na 

2025 r. VI Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, postanawia 

zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Waśniów na 2025 r.  

- Uchwała nr 106/2024 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

z dnia 21 listopada 2024 r. w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Waśniów na 2025 r. VI Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach postanawia, co następuje. Gmina Waśniów ma możliwości 

sfinansowania planowanego w projekcie uchwały budżetowej na 2025 r. deficytu budżetu  

w kwocie 1 mln 171 882,30 zł.  

- Uchwała nr 107/2024 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

z dnia 21 listopada 2024 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Gminy w Waśniowie  



 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2025–2028. VI Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, postanawiają zaopiniować pozytywnie 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2025–

2028. Te dokumenty dowodzą, iż wszystkie plany i projekt budżetu, jak i WPF zostały sporządzone 

zgodnie z literą prawa i są możliwe do wykonania. Tak jak wcześniej powiedziałem, nasza praca 

polega na planowaniu, ponieważ dzisiaj są takie zawiłości i takie szybko zmieniające się sytuacje 

finansowe, że naprawdę musimy szybko reagować. Zaplanowaliśmy ten budżet możliwy do 

wykonania. Niemniej, tak jak w zeszłym roku, można powiedzieć, że nie do końca nam się udała 

sprawa funduszy odnośnie utylizacji azbestu, co do tej pory powoduje duże zainteresowanie 

naszych mieszkańców. Niemniej nie od nas to jest zależne. Czekamy na pieniądze zewnętrzne i tak 

jak wszyscy wiemy, nasza gmina praktycznie działa na zasadzie pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych. Tak jak już Pan Wójt mówił niejednokrotnie, programy 50 na 50 są dla nas za 

ciężkie do udźwignięcia. Szukamy innych, korzystniejszych dla nas, ponieważ taka sytuacja 

finansowa naszej gminy powoduje taki tok postępowania. Aczkolwiek chciałem zaznaczyć, że 

zadłużenie zgodnie z tym projektem budżetu będzie 9%. Jest to wielce pozytywne, wielce 

bezpieczne i mamy szerokie pole do działania. Czy ktoś z Pań, Panów radnych chciał zabrać głos? 

Proszę, Pan Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Tak jak Państwo macie w materiałach, dochody własne z tytułu 

podatku rolnego, podatku od nieruchomości czy podatek od środków transportowych to jest 4,5% 

budżetu, czyli można powiedzieć, że większość środków, które mamy to są właśnie środki, które 

pozyskujemy na realizację inwestycji. W dochodach bieżących mamy kwotę ponad 43 mln  

i dochody majątkowe ponad 18 mln.  

Zadania, które mamy wpisane w zakresie wydatków majątkowych w kwocie prawie 20 mln, 

obejmują modernizację, przebudowę dróg dojazdowych Stryczowice, Śnieżkowice. Mamy 

przygotowanie dokumentacyjne projektów pod miejscowości Witosławice, Grzegorzowice, 

kompleksową modernizację infrastruktury wodociągowej na terenie gminy Waśniów, budowę 

wodociągu w Nowym Skoszynie, budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, zgodnie  

z wykazem 171 sztuk. Przygotowanie dokumentacji -rozbudowa drogi gminnej Wojciechowice. 

Zagospodarowanie terenu przy zbiorniku Waśniów - to są przechodzące zadania inwestycyjne. Czy 

chociażby Cyberbezpieczny samorząd Gminy Waśniów 2023–2025, w którym uczestniczymy. 

Modernizacja infrastruktury odpadami. Wykonanie prac restauratorskich na jednym  

z zabytków w Witosławicach na Górze Witosławskiej oraz w Grzegorzowicach, Waśniowie  

i Mominie. Budowa placów zabaw, które są planowane ze środków Lokalnej Grupy Działania przy 

współfinansowaniu samorządu na kwotę prawie 1200000zł. Finansujemy czy współfinansujemy 

budowę dróg dla nas bardzo istotnych: Waśniów  – Momina, Kowalkowice, Garbacz. Przewozy 

autobusowe na terenie gminy. Rozbudowę projektowanej drogi powiatowej ze ZRID-em, z pełnym 

uzgodnieniem dokumentacyjnym w miejscowości Śnieżkowice. Ponadto budowa świetlicy  

w miejscowości Sarnia Zwola.  

Trzeba powiedzieć, że zadłużenie mamy niecałe 9%. Daje nam to bardzo dobrą sytuację i opinię  

z racji chociażby tego, że posiadamy środki. Ten deficyt jest pokrywany ze środków, które mamy 

na kontach i lokatach bankowych, więc nie ma najmniejszego zagrożenia, na wszystkie inwestycje 



 

mamy pełne pokrycie. Tak jak stwierdziła to Izba Obrachunkowa w Kielcach, gdzie bardzo 

pozytywnie wyraziła się na temat przygotowania projektów, jak i założeń budżetowych. Mówię  

o kwestiach i wielkościach środków, które są wpisane do budżetu. Natomiast to są te globalne 

zadania chociażby i zadania, które są przygotowane.  

Tak jak mówiłem, zadania, które są w drogach chociażby gminnych, tak jak droga Kraszków, 

Sławęcice, Grzegorzowice - Sarnia Zwola, są projektowane, wpisane do budżetu. Natomiast wiele 

tych zadań jest na zasadzie pewnych konkursów czy uzyskiwania punktów ilościowych czy 

jakościowych, które pozwolą zafunkcjonować na listach zasadniczych tych zadań. Więc 

wybieramy wszystkie te sekwencje i projekty, które dają nam możliwość pozyskiwania środków  

o największym stopniu współfinansowania, bo wtedy przy naszym środkach, których możemy 

wydać 1,5 mln; gdybyśmy wydali te 1,5 mln i drugie 1,5 pozyskali, to praktycznie mielibyśmy 

zamknięty proces inwestycyjny na wszystkich innych zadaniach, a do każdego z zadań trzeba 

współfinansować. Więc ta nasza zapobiegliwość w wielu obszarach, MOF Miejski Obszar 

Funkcjonalny Miasta Północy, Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, programy regionalne, 

programy wsparcia, programy ochrony środowiska i szereg innych, które się pojawiają,  

Cyberbezpieczny samorząd czy inne zadania, które pozyskujemy w chociażby inwestycjach 

szkolnych, oświatowych czy pomocy społecznej. Pozyskujemy te środki, na niektóre dostajemy  

w 100% finansowanie, a niewiele z własnego budżetu. To daje nam taką perspektywę finansową, 

gdzie możemy w sposób bardzo bezpieczny, ale również ograniczając własne wydatki, możemy 

sygnalizować czy adresować na zadania mniejsze.  

Dziękuję jeszcze raz wszystkim radnym, sołtysom, wszystkim tym, którzy wspierają, pomagają 

nam  w tych działaniach, bo jest potrzebny konsensus w tych wszystkich sprawach, musimy mieć 

czas na przygotowania na projekty, na realizację tych zadań, a potem ubieganie się o środki. Jeżeli 

jesteśmy przygotowani dokumentacyjnie, a pojawiają się takie środki albo z rezerwy, albo  

z niewykorzystania środków przez inne samorządy, mamy wtedy gotową dokumentację czy 

przygotowanie, które daje nam szansę na o wiele szybsze skorzystanie z tych środków. Daje nam 

gwarancję prowadzenia szerszego zakresu inwestycyjnego.  

Mamy inwestycje prowadzone na kwotę 24 mln. Przy takim budżecie naprawdę wymaga to dużego 

wysiłku, zabiegów, jak również konsekwencji w tym, co wykonujemy, po to, żeby zrealizować 

budżet i realizować kolejne zadania. Myślę, że wiele zadań drobnych, mniejszych będziemy 

pewnie omawiać i wprowadzać, bo rezerwa tak zwana czy ta kroplówka, którą otrzymaliśmy są na 

rezerwie, które są nierozdysponowane na dzień dzisiejszy. Trzeba trochę jeszcze na to poczekać  

i myślę, że zobaczymy, jak proporcje, jakie wielkości będą uruchomione programów regionalnych 

czy Krajowego Programu Odbudowy, bo to jest ważne, czy to będzie 95%, 80% czy 85% środków 

można pozyskać, a jaki będzie udział własny.  

Tak jak mówiłem, jest to konsekwencja, ale również przemyślane długofalowe działanie, żebyśmy 

sobie nie zamknęli drogi do pozyskiwania zadań ze środków zewnętrznych. Myślę, że Pani 

Skarbnik będzie mogła tutaj bardziej szczegółowo powiedzieć o tym. 

Panie Przewodniczący, poprosił, jeżeli to jest możliwe; budżet i środki i to, co robimy, jest dla nas 

najważniejsze, ale o 14:00 muszę być w Kielcach na spotkaniu u Wojewody, są ministrowie.  



 

Tak jak na komisjach głosowaliśmy za budżetem, chciałem podziękować Pani Skarbnik 

szczególnie, wszystkim kierownikom referatów za wnikliwe, bardzo szczegółowe przygotowanie 

budżetu, materiałów i takiej bardzo, bardzo szczegółowej analizy. Jeszcze raz wszystkim dziękuję 

i Państwu również za komisje. 

Jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli, Wysoka Rada, bo ciężko będzie mi dojechać tam, a powiem, 

że reprezentuję skład z Panem Burmistrzem Jaworskim, wszystkich wójtów, burmistrzów, 

prezydentów naszego województwa, więc chciałbym po prostu tam być.  Myślę, że będzie okazja 

jeszcze niejedna, byśmy mogli podsumowywać rok, ale dziękuję Państwu również za 

zaangażowanie, za Wasz wkład pracy również, bo ten budżet to nie tylko nasza praca, wszystkich, 

tutaj każdy ma jakąś cząstkę w tym, co jest tworzone.  

Wójt opuścił obrady 

Przewodniczący Mirosław Chamera poprosił o zabranie głosu panią Skarbnik. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Prawie wszystko już zostało powiedziane, ponieważ szczegóły 

Państwo mają w dokumentach. Kwoty wynikają z przedłożonych materiałów. Niemniej tak 

pokrótce, zacznę od WPF-u. Chciałabym zwrócić uwagę, że WPF obejmuje lata 2025–2028  

i w '25 r. jest budżetem deficytowym, źródła pokrycia deficytu to środki zgromadzone na 

rachunkach bankowych w banku. Jest to 1 171 000 zł. 2026 i 2027 jest budżetem nadwyżkowym, 

który jest przeznaczona na spłatę kredytu i pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska. Natomiast 2028 jest budżetem zrównoważonym. Należy zwrócić uwagę, że 

przedkładane projekty budżetów i ten również są budżetami realnymi. Omawiamy je na komisjach 

i Państwo wiedzą, że nie nadplanujemy dochodów. Są to budżety realne do wykonania, czyli 

przypisy dochodów wynikają z dokumentów księgowych lub też zawiadomień, jakie otrzymujemy 

na środki zewnętrzne. 

Po stronie dochodów 18 mln środków zewnętrznych, to mamy 9 mln planowanych ze środków 

Unii Europejskiej na gospodarkę wodno-ściekową, według złożonych wniosków czy fiszek, na 

przydomowe oczyszczalnie ścieków, 7 681 000 to są środki z Polskiego Ładu, między innymi 

właśnie na PSZOK, budowę boiska w Jeżowie i renowacja boiska przy Szkole Podstawowej  

w Waśniowie, ponieważ zadanie składa się z 2 części. Dalsza realizacja zadania w zakresie 

rewitalizacji. Zakończenie budowy hali sportowej w Boleszynie. Kolejne pieniądze to 1 121 000 

na odbudowę zabytków, gdzie zostały nam do zrealizowania 3 zadania: wymiana okien w kościele 

parafialnym w Waśniowie, w Mominie wymiana okien, nagłośnienia i wymiana instalacji 

elektrycznej, w Grzegorzowicach częściowo przebudowa muru. 

200 000 zł to na drogi dojazdowe do pól. Droga Śnieżkowice i Stryczowice. Rzeczywiście dla nas 

50% na 50% to już jest za mało, bo na wydatki majątkowe, mamy 21 727 000 zł, 18 mln mamy 

środków zewnętrznych, czyli 3 700 000 zł mamy środków własnych, ale te 3 700 000 zł to jest  

2 100 000 zł tej kroplówki. W skali roku możemy przeznaczyć 1 500 000zł, na rok 2025 akurat 

mamy 1 600 000 zł środków własnych, czyli do każdej złotówki środków własnych mamy 

dołożone 6 zł środków zewnętrznych, więc jest to, myślę, że też pokaźna kwota, mimo że to są 

zadania przechodzące, wieloletnie, ale myślę, że rozważne podejmowanie decyzji w zakresie 

przetargów, bo jak Państwo wiedzą, że tych przetargów organizowaliśmy kilka na niektóre zadania, 

zwłaszcza z Polskiego Ładu, bo były kwoty powyżej naszych możliwości. Owszem, można by 



 

przeanalizować, można by zwiększyć zadłużenie i nie przesuwać zadań, nie występować do 

prezesa Rady Ministrów o zmianę przeznaczenia środków, tylko realizować zadanie, ale ta 

skrupulatność i cierpliwość, wydłużenie tych terminów, chociaż  oczywiście zmieściliśmy się  

w terminach, ale dało nam to dobre skutki, nawet powiedziałabym, bardzo dobre skutki ze względu 

naszych możliwości finansowych.  

Jak Państwo wiedzą, oświata to największy wskaźnik w budżecie, bo jest 25% - 15 mln. 4 mln 

własne, 11 mln subwencja oświatowa, chociaż już nie ma w chwili obecnej subwencji oświatowej 

zgodnie z ustawą, jaka weszła 1 października 2024 r. o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego, zmieniła się struktura dochodów. Procentowa zwłaszcza struktura dochodów, 

ponieważ do tej pory subwencja była takim największym zasilaniem budżetu gminy. Teraz 

zmieniło się to na udziały w PIT-ach i CIT-ach, ponieważ do 2024 r. mieliśmy udziału w PIT-ach 

na przykład na 2024 2 953 000zł. Teraz zmieniła się zasada i jest to 7% od dochodów, jakie 

mieszkańcy zarobili z terenu naszej gminy. I to jest kwota ponad 12 700 000 zł. Są liczone potrzeby 

finansowe i wskaźnik zamożności gminy. I to daje subwencję ogólną. W tym jest subwencja, ale 

nie ma już nazwy subwencji oświatowej, jest tylko subwencja ogólna. W zakresie tej subwencji 

oświatowej, liczyliśmy, że będą troszkę inne oczekiwania, że te środki będą większe dla 

samorządów. Niemniej, patrząc wskaźnikowo, dostaliśmy tylko wzrost o inflację i wzrost 

wynagrodzeń, jaki jest planowany od 1 stycznia 2025 dla nauczycieli, o 5%.  

Drugi wskaźnik wydatków w budżecie to jest pomoc społeczna, to jest 10 mln zł. Później na drogi 

mamy 5,5, na gospodarkę komunalną.  

Jak Państwo zauważyli, ten budżet jest bardzo rozbudowany, a więc tych załączników do budżetu 

znacznie przybyło. Wszystkie środki znaczone są wydzielone, ponieważ myślę, że to jednostce 

nadrzędnej też pomaga sprawdzać prawidłowość wydatkowanych i planowanych środków w danej 

dziedzinie, czyli tych środków znaczonych.  

Myślę, że przede wszystkim oczekiwania nasze pomału się też spełniają, bo są kierunki, które 

podejmujemy, i pojawiają się pieniądze, więc wtedy wprowadzamy jakieś tam zmiany. Pracujemy 

nad budżetem cały rok. Na każdej sesji wnosimy zmiany albo na plus, albo na minus, co wynika 

albo ze środków zewnętrznych czy też z przeprowadzonych przetargów, ponieważ czasami mamy 

takie środki, gdzie określona jest kwota, po przetargu jest mniej albo więcej, więc pracujemy 

przede wszystkim cały rok. Wszyscy pracujemy, bierzemy udział w tym budżecie, bo każdy z nas 

płaci tu jakiś podatek i korzysta z usług publicznych, więc też duży, bardzo duży wpływ 

mieszkańcy mają na realizację tego budżetu.  

Na koniec chciałabym jeszcze powiedzieć, że o zadłużeniu była mowa. Potwierdzam, że jest to 3 

095 000 zł, z tym że w 2026 r. mamy jeszcze do umorzenia 595 000 zł w Wojewódzkim Funduszu, 

jeżeli się nic nie zmieni. Tak że w sumie jeżeli odejmiemy to umorzenie, to 2,5 mln mamy 

praktycznie zadłużenia w chwili obecnej, więc zdolność kredytową mamy. Mamy zapewnione 

finansowanie zadań dla wszystkich jednostek według złożonych planów. Niektóre po korekcie, 

niektóre zostały przyjęte bez korekty. Niemniej żeby coś zrealizować, trzeba zabezpieczyć przede 

wszystkim wydatki bieżące, a więc zadania obligatoryjne gminy. Szanowni Państwo, bardzo 

proszę o przyjęcie przedłożonych projektów. Tu, jak co roku, apeluję do swoich, naszych 

kierowników o racjonalne  i oszczędne wydatkowanie środków publicznych. Dziękuję bardzo. 



 

Przewodniczący podziękował i udzielił głos Przewodniczącej Komisji Budżetu i Inwestycji  

Radnej Małgorzatę Wzorek. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Małgorzata Wzorek: Przede wszystkim po 

analizie przedstawionych materiałów stwierdzam, że budżet gminy jest stabilny, przemyślany. 

Stawia na realizację ciągle to nowych inwestycji. Minimalny stopień zadłużenia, tak jak nam 

wskazała Pani Skarbnik, też daje nam bezpieczeństwo realizacji nowych zadań. Chciałam tutaj 

podziękować przede wszystkim Pani Skarbnik za przedstawienie, precyzyjne informacje, za pieczę 

nad naszymi finansami, Pani Sekretarz, za koordynację, pracę z zespołem, która jest bardzo ważna 

przy realizacji tych wszystkich zadań przy realizacji budżetu. Oczywiście mam nadzieję, że kolejny 

rok budżetowy będzie bardzo dobry i umożliwi nam realizację zaplanowanych inwestycji. Bardzo 

dziękuję. 

Przewodniczący podziękował i udzielił głos  Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej 

Radnemu Andrzejowi Ostatkowi. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Ostatek: Ja też chciałbym się tutaj odnieść do 

budżetu na 2025 r. Jak zwykle zresztą mamy budżet odpowiedzialny, bardzo bezpieczny. Są nowe 

inwestycje drogowe szczególnie zawarte w tym budżecie. Ale oczywiście inwestycje, które mają 

pokrycie w budżecie, jeśli chodzi o pieniądze, i są inwestycje przechodzące grube z tego roku, 

które będą rozliczane na drugi rok, ważne inwestycje. Chociażby, tak jak Pani Skarbnik tu 

powiedziała już, rewitalizacja Gminy Waśniów, zbiornik na Błoniach, który będzie taką wizytówką 

Waśniowa, bo każda gmina praktycznie ma takie miejsce, gdzie ludzie chętnie przychodzą i tutaj 

właśnie nam brakowało takiego punktu. Można pomyśleć, że to jest droga inwestycja, ale na pewno 

bardzo przydatna i dla ludzi bardzo użyteczna. Druga inwestycja, która jest bardzo ważna, to przy 

szkole w Boleszynie sala gimnastyczna plus świetlica, która też jest bardzo potrzebna  

w Boleszynie. Następna droga od Waśniowa do Mominy, bardzo duży, długi odcinek, bardzo 

zniszczona była droga. Tak że to są inwestycje przechodzące, bardzo ważne i duże, kosztowne. 

Ale dofinansowanie tu jest, tak jak wcześniej Pani Skarbnik mówiła, zresztą my bazujemy na takich 

inwestycjach dofinansowanych w dużym stopniu z zewnątrz, dlatego że nasz budżet nie 

pozwoliłby na takie duże inwestycje z własnych pieniędzy. 

Trzeba też przypomnieć o oświacie, tutaj było nadmienione, w tej chwili już nie jest subwencja 

oświatowa. Zmieniło się to, ale chciałbym przypomnieć, za '23 rok nasza gmina około 4 mln 

dołożyła do oświaty, ponieważ są przepisy wprowadzane, dajmy na to, podwyżki nauczycieli czy 

najniższa pensja. Nie mam nic przeciwko podwyżkom, tylko za tym powinny iść pieniądze,  

a niestety nasza gmina musiała około 4 mln dołożyć w 2023, w 2024 jeszcze się nie zamknął, nie 

wiadomo, jak to wyjdzie, ale na pewno też będzie trzeba dokładać do oświaty, bo jak wiemy, dzieci 

mamy coraz mniej, pieniędzy z tego względu jest mniej, a wydatki jednak na te obiekty wszystkie 

nie zmniejszają się, tylko wzrastają a jednak te szkoły trzeba utrzymać przecież  

i nauczycieli, i obsługę całą. Jeszcze jedna rzecz jest tutaj ważna, że wójt naszej gminy jest już 

doświadczonym samorządowcem i pozyskuje dużo zewnętrznych środków, nawet ze Związku 

Gmin Gór Świętokrzyskich. Są to duże pieniądze co roku, które nam pomagają w realizacji tych 

założeń budżetowych inwestycji. Tak że tutaj ja, podobnie jak Pani Małgorzata, wnoszę, bo 

uważam, że jest, tak na początku powiedziałem, budżet bardzo bezpieczny, odpowiedzialny i te 



 

inwestycje, które są planowane, są na nasze możliwości, naszego budżetu. A przecież w ciągu 

roku, jeśli się coś okaże inaczej, to zawsze można coś zmienić, coś się może zmienić. Tak że na 

dzień dzisiejszy przedłożony budżet uważam, że jest bardzo dobry, mówię, odpowiedzialny  

i jestem za zatwierdzeniem budżetu. Myślę, że będzie wszystko w porządku. Dziękuję ślicznie.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłosił się Przewodniczący Komisji 

Samorządowej radny Krzysztof Surowiec. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej Krzysztof Surowiec: Ja poproszę całą radę  

o przegłosowanie tego budżetu w takiej formie, w jakiej jest przedstawiony, ale chciałbym tutaj 

Panu Wójtowi, niestety nieobecnemu, podziękować za to, w jakiej formie mamy ten budżet i tak 

naprawdę ile tych zewnętrznych pieniędzy na każdy dział. Nie będę opowiadał o poszczególnych, 

czy to szkoły, czy inne inwestycje, ale tak naprawdę chciałbym zwrócić tutaj uwagę na Panią 

Skarbnik. To, co Pani Skarbnik robi, to, co dzisiaj padło od Pana Wójta, ale głównie od Pani 

Skarbnik, która stoi na straży naszych finansów, a mianowicie współczynnik, mając tak niewielkie 

środki, pozyskujemy tak duże środki, możemy tak wiele tak naprawdę w tej gminie podziałać.  

I takie znamienne słowa, że nasze starania, starania Pana Wójta w 50% dotacji to już jest za mało. 

Musimy sięgać po więcej. Co to znaczy? To znaczy, że cały tutaj zespół obecny pisze wnioski, 

składa do różnych instytucji. To, że pozyskujemy te środki, ale już w tej chwili musimy wybierać 

tylko takie, które tak naprawdę dają nam większe wsparcie zewnętrzne przy naszym okrojonym 

dokładaniu do tych wniosków. Tak że bardzo tutaj jeszcze raz dziękuję Pani Skarbnik, że zwraca 

na to uwagę, że nie każdy program, który de facto mamy już, można powiedzieć, zatwierdzony, 

jest dla nas programem dobrym, bo trzeba tak niski budżet mocno pilnować. To jest jeden  

z aspektów, za który bardzo dziękuję, że Pani stoi tak na straży. Ale trzeba też pamiętać o tym, że 

nasze, powiedzmy, zadłużenie, ono wynika nie z takiej formy, że mamy aż takie zadłużenie czy 

tylko takie zadłużenie, ale to jest coś, co jest przechodne, to, że musimy wykazać pewne dochody, 

a później mamy zwroty. Tak że jeszcze raz dziękuję, że ten budżet jest tak dobrze skrojony, i mam 

nadzieję, że jeżeli pojawią się kolejne superwarunki na fajny program, będziemy mogli z niego 

skorzystać i będziemy mogli wprowadzać korekty do tego budżetu. Tak że jeszcze raz, drodzy 

koledzy i koleżanki, proszę o przegłosowanie tego projektu budżetu. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera: Tak jak wszyscy tutaj mówili zgodnym 

głosem, budżet skrojony na miarę naszych możliwości, naszych oczekiwań, które są rozsądne,  

w zasięgu ręki, bez zbytniego narażania naszego budżetu na brak płynności finansowej. Co będzie 

tak dokładnie w przyszłości, to nikt z nas nie jest w stanie powiedzieć. W zeszłym roku dużo 

mieliśmy obiecywane. Nie do końca wszystko się spełniło, jeśli chodzi o środki zewnętrzne. Są to 

sytuacje niezależne od naszych pracowników, od wójta, od Rady. My możemy jedynie 

dopasowywać się do sytuacji finansowej. Jaka będzie w przyszłym roku, tak jak powiedziałem na 

wstępie, tego nie wie nikt. Niemniej optymistycznie patrzymy w przyszłość. Czy jeszcze ktoś 

chciał zabrać głos?  

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie,  

Głosowano w sprawie: 



 

Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów  

na lata 2025 - 2028 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśniów na 

2025 rok 

Przewodniczący dodał, iż tak jak mówił wcześniej, projekt WPF jest tożsamy z projektem 

budżetu gminy, więc praktycznie zawiera się jedno w drugim. Zapytał czy ktoś w tym punkcie  

z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Kwaśniak 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za. 

 

13. Sprawy różne. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Proszę, Pani Marzena Karcz, dyrektor GOKiS. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Marzena Karcz:  Panie Przewodniczący, 

szanowni Państwo, chciałabym podziękować za to, że jak co roku w budżecie znajduje się również 

dotacja dla Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Waśniowie. Dotację z 2024 r. wykorzystaliśmy 

w całości. Było bardzo dużo działań. Zapraszam Państwa na naszą stronę internetową. Jesteśmy 

również na Facebooku. Jesteśmy otwarci na wszelkie propozycje, uwagi. Bardzo dziękuję Panu 

Wójtowi, który jest nieobecny, ale zawsze uczestniczy we wszelkich działaniach z dziedziny 

kultury. Chciałabym również podziękować Pani Skarbnik, z którą współpracujemy przez cały rok. 



 

Jeśli jest taka potrzeba, to środki na działania kulturalne się znajdują. Współpracujemy również  

z kierownikami wszystkich referatów przy różnorodnych działaniach wymagających 

zaangażowania większej grupy osób. Współpracujemy również z radnymi. Dziękuję serdecznie, 

że Państwo też jesteście obecni podczas wszystkich, podczas wielu imprez organizowanych przez 

Ośrodek Kultury. Tak że mam nadzieję, że w 2025 r. będziemy wspólnie działać, będziemy 

integrować mieszkańców, będziemy współpracować z wieloma organizacjami i osoby, które na co 

dzień uczestniczą w zajęciach zarówno dla dzieci, jak i dla dorosłych, będą tak licznie 

współpracować z nami. Życzę zdrowych, wesołych świąt i szczęśliwego nowego roku.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję, Pani Dyrektor. Czy ktoś jeszcze chciał zabrać 

głos? Tak jak już wcześniej wspomniałem, przy rozpoczęciu, jest to sesja najważniejsza, ponieważ 

budżetowa, ale też jest sesja świąteczna. Chciałem poinformować całą radę, pracowników oraz 

mieszkańców, iż z uwagi na święta Bożego Narodzenia życzenia dla nas i dla wszystkich 

mieszkańców na ręce Rady Gminy złożył Pan Senator RP Jarosław Rusiecki. Złożył też Pan Poseł 

na Sejm Andrzej Kryj. Ze swojej strony jako przewodniczący Rady Gminy w imieniu własnym, 

jak i wszystkich członków Rady Gminy chciałem złożyć wszystkim mieszkańcom życzenia przede 

wszystkim zdrowia, ponieważ w dzisiejszych czasach to jest jedna z najbardziej cennych 

okoliczności, oraz wielu głębokich i radosnych przeżyć. Szczęśliwego nowego roku. Proszę, Pani 

Sekretarz. 

Sekretarz Joanna Zajączkowska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo,  

w imieniu Pana Wójta i swoim chciałam podziękować Państwu za miniony rok, za tę współpracę, 

za Państwa merytoryczną, odpowiedzialną i stawiającą na rozwój gminy działalność. Dziękujemy 

bardzo. Współpraca na wysokim, dobrym poziomie między Radą Gminy, organem 

uchwałodawczym i wykonawczym z naszej strony, tak że dziękujemy bardzo i na kolejny rok 

również życzymy Państwu i sobie tak dobrej współpracy. Budżet przyjęliście, jak wszyscy 

mówicie, rozwojowy. Oby tak dalej w kierunku rozwoju, w trosce o naszą gminę, o naszych 

mieszkańców wspólnie obyśmy tak dalej działali. I również dla Państwa, i dla wszystkich 

mieszkańców, od nas wszystkich, od pracowników, kierowników, od Pana Wójta zdrowych, 

spokojnych, radosnych świąt, rodzinnych i takich dających chociaż chwilę wytchnienia, 

odpoczynku, żebyście mogli Państwo nabrać energii na kolejny rok. Tak że wszystkiego dobrego 

dla Państwa i dla mieszkańców. 

Przewodniczący podziękował, zapytał czy ktoś chciał jeszcze zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  

 

14. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie 

zamknął ósme posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 

  

Przygotowała :          Przewodniczył: 

 

 Anna Dudek          Mirosław Chamera  

 


